

Smmvauvocatox

E

EMBASSY OF THE ARAB

REPUBLIC OF EGYPT

TOKYO

THE AMBASSADOR July 1, 1993

Excellencies and Dear Brothers,

I have the honour to send you the minutes of the regular meeting of the African Heads of Missions which was held at my residence on June 29, 1993.

Please accept, Excellencies and Dear Brothers, the assurances of my highest consideration.

Wahib El-Miniawy i:

To: All African Heads of Missions

Tokyo

Minutes of the Regular Meeting
of the African Heads of Missions
June 29, 1993, Tokyo

1. Opening of the Meeting

His Excellency Mr, Wahib El-Miniawy, Ambassador of the Arab Republic of Egypt, in his capacity as host and chairman of the Meeting, declared the meeting opened at 2:15 p.m.

In his welcome address, he referred to the happy occasion of holding this African Meeting while at the same time Cairo is hosting the OAU Summit.

2. Adoption of the Agenda

The agenda was adopted as proposed in the convening letter. The visit of 10 Heads of Missions to Okinawa, which was raised by H.E. the Ambassador of Kenya, was approved to be discussed in the item of other matters.

3. Adoption of the Minutes of the Previous Regular Meeting

The minutes of the Regular Meeting held at the residence of H.E. the Ambassador of Djibouti on May 12th, 1993 was adopted with few spelling corrections.

4. Reports from the Different Committees

A. Economic Committee

- H.E. the Ambassador of Zambia, in his capacity as chairman of the Economic Committee, informed the plenary that he sent a letter to Mr. Ould Abdallah, the special coordinator for Africa and the least developed countries of the United Nations to seek his kind cooperation in furnishing the group with a brief report On the preparations for the Tokyo Conference on African Development.

- H.E. the Ambassador of Egypt informed the plenary that he received information from New York that the African Ambassadors there had negative impressions about the Japanese Zero Draft for Tokyo Declaration and that there might be other new proposals.

- After detailed discussions about this subject and the complaints of lack of information, the plenary agreed on a proposal that the Dean recommunicates once again with the persons in charge at Gaimusho to facilitate obtaining the necessary information.

B. Social and Economic Committee

- H.E. the Ambassador of Sudan, in his capacity as chairman of this Committee, informed the plenary about the token of appreciation. H.E. the Ambassador of Madagascar informed the plenary that the Ambassador of Tanzania received his token of appreciation on June 28, 1993. 'Some complaints were raised by the Charges d'Affaires that their names were not mentioned on the plate. It was agreed that the names of all contributors should be mentioned.

- The chairman of this Committee told the plenary that he received a report in Japanese from Gaimusho about the Africa Week which will be held in tandem with the Tokyo Conference. He gave a detailed explanation about this Week which will include a series of symposiums, performances, video films, and exhibitions introducing African culture and current African issues. There were some complaints about the T.V. networks which introduced bad image of several African countries. The plenary agreed on a proposal that this Committee will study all the procedures to respond and present the suitable suggestions to be discussed in the next plenary. And concerning the Africa Week, the Dean is to communicate with the persons in charge of it in Gaimusho to transfer to them the general feelings of the African Ambassadors about the negative image of Africa as shown by some Japanese T.V. networks, which should be taken into consideration on general and during the Africa Week.

C. Middle East and Palestine Committee

- H.E. the Ambassador of Egypt, in his capacity as chairman of this Committee, informed the plenary about the meeting of the Committee which was held at his residence on June 28th, 1993. He then gave a briefing on the Middle East Peace Process within its bilateral and Multilateral contexts.

D. Southern African Committee

- The plenary raised the importance of the above-mentioned Committee on briefing the African group about the latest developments taking place in the region, and the group asked the Dean to nominate a chairman for this Committee after its former chairman has left in transfer.

- Mr. Jerry Matsila, Chief Representative of ANC in Tokyo, gave the plenary a briefing on the expected transitional Executive Cabinet and its different Committees, the role of both the U.N. and O.A.U. in the process of election monitoring and the results of the last meeting between Mr. Mandela and Mr. Buthelezi.

5. Celebration of OAU Day

- The Dean told his colleagues that he hinted to the Chief of Protocol of Gaimusho about the dissatisfaction of the group because of the absence of high Japanese officials in that day. They agreed to send a thanking letter for the Asahi Evening Newspaper for publishing the Dean's message.
- H.E. the Ambassador of Madagascar explained the serious financial situation of the group which led to the non-payment of the OAU reception bill. There was a proposal that the Reception Committee will be in charge of selling the 156 bottles of alcohol to other Embassies in order to help paying the bill.

6. Other Matters

H.E. the Ambassador of Kenya informed the plenary about the proposed visit by 10 African Heads of Missions to Okinawa at the invitation of SGI in collaboration with the prefectural government of Okinawa from July 22-25, 1993. Some Ambassadors apologized because of different engagements. It was agreed that the selection will be done after the Embassy of Kenya had received the wishes of the Heads of Missions.

7. Date and Venue of the Next Meeting

- H.E. the Ambassador of Ethiopia has welcomed hosting the next meeting at the end of September 1993.
- Both H.E. Ambassadors of Ghana and Egypt informed the group that they will leave Japan in transfer at the end of their missions. They thanked their colleagues for their kind help and cooperation and wished them happiness and success.

Proces Verbal de la Reunion Ordinaire des Chefs
des Missions Africaines

29 Juin 1993

1. Ouverture de la Reunion

Son Excellence Monsieur Wahib El-Miniawy, Ambassadeur de la République Arabe d'Égypte, en sa qualité d'hôte et de président de la réunion, a déclaré l'ouverture de la séance à 2:15 p.m.

Dans ses mots de bienvenue, il s'est référé à la coïncidence heureuse de tenir cette réunion africaine pendant que le Caire

A

hôte le Sommet de l'O.U.A.

2. Adoption de l'ordre du Jour

Le projet de l'ordre du Jour tel que proposé dans la lettre de convocation, a été adopté sans modification. La visite de 10 chefs des missions à Okinawa, qui était soulevée par S.E.M.

l'Ambassadeur de Kenya sera communiquée ultérieurement.

3. Adoption du Proces Verbal de la Réunion Ordinaire

Le proces verbal de la réunion ordinaire qui a eu lieu le 12 mai 1993 a été adopté avec un peu de modification d'appeler.

4. Reports des Comités

A. Le Comité Économique

- S.E.M. l'Ambassadeur de la Zambie, dans sa qualité de président du Comité Économique, a informé la réunion que il a envoyé un message au Mr. Ould Abdallah, le coordinateur spécial de l'O.N.U. pour l'Afrique et pour les pays les moins avancés (P.M.A.), pour chercher sa coopération de fournir le Groupe des chefs de Missions africaines à Tokyo avec de rapport concis sur les préparations de la Conférence de Tokyo sur le Développement Africain (C.D.A.).

- S.E.M. l'Ambassadeur El-Miniawy d'Égypte, a informé la réunion qu'il a reçu d'information de N.Y. que les ambassadeurs africains là-bas ont des impressions négatives sur le projet préliminaire (Zero Draft) Japonais de la Déclaration de Tokyo, et il pourra être d'autres propositions.

- Apris des discussions detaillées sur ce sujet 51, des plaintes du manque d'information, 115 chefs des missions africaines 6 Tokyo ont donné leurs accords sur la proposition que 11 Doyen du Corps diplomatique africain récommunique- une autre fois-avec des personnes en charge au Ministère des Affaires Étrangères du Japon (Gaimusho) pour faciliter d'obtenir d'information nécessaire.

B. La Comité Sociale et Économique

- S.E.M. 1'Ambassadeur du Sudan, en sa qualité de président de la comité, a informé la session plénière sur 11 "Symbole d'appréciation", S.E.M. 1'Ambassadeur du Madagascar 6 informé la réunion que S. E. 1'Ambassadeur de la Tanzanie 6 reçu "11 symbole de l'appréciation" a 28 juin 1993. Les plaintes ont été portées par 115 Chargés d'Affaires que leurs noms n'étaient pas mentionnés sur la plaque du symbole, on était d'accord que tous 115 noms de tous les collaborateurs doivent être mentionnés.

- Le président de la comité a informé la session plénière qu'il a reçu un rapport en japonais de "Gaimusho" sur la "Semaine de l'Afrique" qui aura lieu en tandem avec la conférence, 11 a donc des expériences détaillées sur cette semaine si, qui inclura une série d'activités, des symposiums, des performances, des films vidéos et des exhibitions pour présenter la culture africaine et des sujets courants d'Afrique. 11 avait des plaintes des réseaux de télévision pour la façon dans laquelle des mauvaises images ont été données sur plusieurs pays africains. La session plénière a consenti, que la comité va étudier toutes 115 procédures pour répondre et présenter 115 propres propositions qui seront discutées à la session prochaine. Au sujet de la semaine de l'Afrique, 11 Doyen va communiquer avec la personne en charge au Gaimusho pour transférer 115 sentiments de chefs des missions africaines sur l'image négative de l'Afrique comme 11 était montré dans la télévision japonaise, qui doit être pris en considération en général et pendant la semaine de l'Afrique.

C. La Comité du Moyen Orient & la Palestine

- En sa qualité de président de la comité, S.E.M. 1'Ambassadeur de l'Égypte a informé la session plénière sur la réunion qui a lieu dans sa résidence le 28 juin 1993. 11 a donné une brève présentation sur 11 Procès de Paix au Moyen Orient de ses deux contextes: bilatéral et multilatéral.

D. La Comité de l'Afrique du Sud

- La session plénière a souligné l'importance de cette comité pour donner de résumé au Groupe Africain sur les derniers développements ayant lieu dans la région sud africaine. Le Groupe Africain a demandé au Doyen de nommer un président pour cette comité après que 11 dernier président soit parti à cause de la

termination de son mandat au Japon.

- , Mr. Jerry Matsila le chef représentant de l'A.N.C. 5 Tokyo a donné un résumé sur le cabinet transitoire exécutif et ces comités différentes, le rôle de la N.U. et l'O.U.A. dans les processus de contrôle des élections et les résultats de la dernière rencontre entre Mr. Mandela et Mr. Buthelezi.

5. Pater le Jour de l'O.U.A.

- Le Doyen a indiqué qu'il a fait une allusion au Chef de protocole de Gaimusho sur la dissatisfaction du groupe à cause de l'absence de hauts fonctionnaires japonais pendant la fête. On était d'accord sur la proposition d'envoyer une lettre de remerciement à Asahi Evening Newspaper pour publier le message du Doyen.

- S.E.M. l'Ambassadeur de Madagascar a expliqué la situation financière grave du groupe, le coût de la réception de l'O.U.A. n'est pas encore payé. Il y a eu une proposition que le comité de la réception sera chargé de vendre des 156 bouteilles d'alcool aux autres ambassades pour aider à payer l'addition de la réception.

6. Autres Sujets

S.E.M. l'Ambassadeur de Kenya a informé la réunion sur la Visite proposée de 10 chefs des missions africaines 5 Okinawa sur l'invitation de S.G.I. en coopération avec le Gouvernement Préfectoral d'Okinawa de 22 5 25 Juillet 1993. Un nombre d'ambassadeurs s'est excusé à cause des autres obligations. On a été d'accord que la sélection de participants aura lieu après que l'ambassade de Kenya reçoive les souhaits des chefs des missions.

7. Date et Lieu de la Réunion Prochaine

- S.E.M. l'Ambassadeur de l'Éthiopie va héberger la réunion prochaine à la fin du mois de Septembre 1993.

- L.E. les ambassadeurs du Ghana et de l'Égypte ont informé le Groupe que ils vont partir du Japon à cause de la terminaison de leurs mandats. Ils ont remercié leurs collègues pour leur coopération et assistance. Ils ont aussi souhaité tout le bonheur et le succès.

NAME LIST OF ATTENDANTS
OF THE
ALL AFRICAN HEADS OF MISSIONS
JUNE 29, 1993 TOKYO

1. H.E.
2. H.E.
3. H.E.
4. H.E.
5. H.E.
6. H.E.
7. H.E.
8. H.E.
9. H.E.
10. H.E.
11. H.E.
12. H.E.
13. H.E.
14. H.E.
15. Mr.
16. Mr.
17. Mr.
18. Mr.
19. Mr.
20. Mr.
21. Mr.
22. Mr.
23. Mr.
24. Mr.

Mr. James L. M. Amissah
Mr. Hubert M. Rajaobelina
Mr. Wahib F. El-Miniawy
Dr. Stephen K. O. Leken
Dr. Tendai Mutunhu
Dr. Musa Mo. Omer
Mr. Saad E. Taib
Mr. Aladji Am. Thiam
Mr. Slim T. Debagha
Mr. Joe Mwale
Mr. Zimani D. Kadzamira
Mr. Nouredine Mejdoub
Dr. Mulatu Teshome
Mr" Yves Ongollo
Muftah Rngaili
Zi Mizele Z. N'Gambani
Simon N. Okonkwo
Felix Mbayu
Harry Tah Freeman, Sr.,
Jerry Matsila
Zoumana Ouattara
Yacoub M. El Moustapha
Fouad A. Meraneh
Laye Camara
in attendance:
.1, Mr. Gamal N. El-Dairouty
Mr. Ahmad Salama
3. Mr. Yasser Hashem
apologized:
'Embassy of Tanzania
Embassy of Burundi
Embassy of Rwanda
Ambassador

II
I!
H
I!
H
II
II
H
N
H

"
II
II
Acting Secretary
Charge d’Affaires
H
II
Chief Representative
First Counsellor
First Counsellor
Counsellor
H
First Secretary
Second Secretary
Third Secretary
Ghana
Madagascar
Egypt
Kenya
Zimbabwe
Sudan
Morocco
Senegal
Algeria
Zambia
Malawi
Tunisia
Ethiopia
Gabon
Libya
Zaire
Nigeria
Cameroon
Liberia
ANC
Cote D’Ivoire
Mauritania
Djibouti
Guinea
Egypt
H
N